
PROTOKÓŁ  Nr XL/17 
z posiedzenia  Rady Miejskiej w Chęcinach odbytego w dniu  
16 lutego 2017 roku w Centrum Kultury i Sportu w Chęcinach 

 
             Sesja rozpoczęła obrady o godz. 10,15 Obradom przewodniczyła Przewodnicząca 
Rady Miejskiej  radna Danuta Mochocka. 
 
 Spoza Rady Miejskiej w posiedzeniu uczestniczyli: 
Bielecki Kazimierz – Radny Powiatu Kieleckiego 
Burmistrz Gminy i Miasta, Pan Robert Jaworski 
Skarbnik Gminy i Miasta, Pani Jadwiga Sinkiewicz 
Sekretarz Gminy i Miasta, Pan Paweł Brola 
kierownictwo Urzędu Gminy i Miasta, kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy,  
sołtysi i przewodniczący Zarządów Osiedlowych 
 

Po dopełnieniu  ceremonii powitalnych, przystępując do zasadniczej i formalnej 
części posiedzenia,  Przewodnicząca Rady stwierdziła na podstawie załączonej listy 
obecności, iż w posiedzeniu uczestniczy pełny skład osobowy Rady. Oznacza to, 
iż posiedzenie jest prawomocne do podejmowania obowiązujących uchwał  i postanowień. 
 

W toku dalszej części obrad, Przewodnicząca Rady wskazując na przekazaną 
w zaproszeniach na dzisiejsze posiedzenie zarówno radnym jak również przewodniczącym 
jednostek pomocniczych Gminy tematykę sesji, przypomniała zebranym, iż obrady sesji są 
nagrywane, a proponowany porządek dzisiejszych obrad obejmuje następująca tematykę: 

 
1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 
2. Akceptacja treści protokołów z obrad Sesji Rady z dnia 20.12.2016 i 19.01.2017r. 
3. Sprawozdanie Burmistrza GiM z działalności za okres między sesjami. 
4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

a/ wprowadzenia zmian w budżecie gminy i miasta na 2016r. – druk nr 1 
b/ zmiany uchwały Rady Miejskiej Nr 239/XXXVIII/16 z dnia 20.12.2016r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej GiM Chęciny na lata 2017-2022 – druk nr 2 
c/ wprowadzenia zmian do Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2017 
zatwierdzonego uchwałą Nr 237/XXXVIII/16 Rady Miejskiej w Chęcinach z dnia 
20 grudnia 2016r. – druk nr 3 

d/ projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 
ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe - druk nr 4 

e/ wprowadzenia zmian w Statucie Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Chęcinach – druk nr 5  

f/ szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 
specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu 
ich pobierania – druk nr 6 

g/ wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – druk nr 7 
h/ wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – druk nr 8 

5. Wnioski i zapytania radnych oraz przewodniczących jednostek pomocniczych 
gminy. 

6. Udzielenie odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
7. Zamknięcie sesji obrad. 
 

W trakcie podjętej dyskusji nad treścią przedstawionego porządku obrad, zabierając głos 
Przewodnicząca Rady zgłosiła formalny wniosek w sprawie włączenia pod obrady 
dzisiejszego posiedzenia kolejnego projektu uchwały, który został przekazany radnym i był 
przedmiotem ich analizy na wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady w dniu 13 lutego br. 
Projekt uchwały, o którym mowa dotyczy: 

1. zmiany uchwały 328/XLII/13 Rady Miejskiej w Chęcinach z dnia 20 lutego 2013r.     
w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków korzystania 
z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 
Gmina Chęciny – druk nr 9 



W związku z brakiem zgłoszeń innych wniosków i uwag do przedstawionego porządku 
obrad, Przewodnicząca Rady zarządziła przeprowadzenie dwóch odrębnych głosowań 
jawnych, spośród których: 

- pierwsze dotyczyło zgłoszonego wniosku o włączenie do porządku obrad 
dodatkowego projektu uchwały (wniosek przyjęty w głosowaniu jawnym jednogłośnie);  

- drugie – całości uzupełnionego o przyjętą poprawkę porządku obrad; wniosek 
przyjęty w głosowaniu jawnym jednogłośnie. 

Przewodnicząca Rady potwierdzając na podstawie przeprowadzonych głosowań 
jawnych wprowadzenie zmian do porządku dzisiejszego posiedzenia, przystąpiła do jego 
realizacji. 

 
ad. 2 
         Przewodnicząca Rady potwierdzając fakt, iż nikt z radnych nie wniósł uwag 
i zastrzeżeń do treści udostępnionych w Biurze Rady protokołów obrazujących przebieg 
obrad Rady Miejskiej w dniach 20.12.2016r. i 19.01.2017r.– zarządziła przeprowadzenie 
głosowania jawnego w wyniku, którego protokoły, o których mowa zostały przyjęte 
jednogłośnie. 
 
ad. 3 
       Z treścią informacji obrazującej zakres realizowanych przez Gminę w okresie między 
sesjami zapoznał zebranych Burmistrz GiM Pan Robert Jaworski.  
(przedstawiona informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu jak również pełna jej 
treść jest uwzględniona na płycie CD stanowiącej załącznik do protokołu).  
 
ad. 4 

Realizując obowiązujący porządek posiedzenia kontynuowano rozpatrywanie 
kolejnych projektów uchwał w sprawie: 

 
a/ wprowadzenie zmian w budżecie gminy i miasta na 2016r. – druk nr 1 

Przewodnicząca Rady, wskazując na brak zgłoszeń do dyskusji w tym temacie, 
poinformowała, że projekt w/w uchwały z autopoprawkami Burmistrza w brzmieniu 
określonym na Druku Nr 1 po autopoprawkach, został pozytywnie zaopiniowany przez 
wszystkie Komisje Rady, a następnie zarządziła przeprowadzenie głosowania jawnego       
w wyniku, którego analizowany projekt uchwały z autopoprawkami Burmistrza został 
przyjęty większością głosów (spośród 15 radnych uczestniczących w obradach                   
i głosowaniu, „za” przyjęciem głosowało 13 radnych, głosów przeciwnych nie było, a 2 
radnych – Pan Tomasz Dulny i Pan Kamil Prędota „wstrzymali się od głosu”). Uchwała 
ta oznaczona Nr 252/XL/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
b/ sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Nr 239/XXXVIII/16 z dnia 20.12.2016r. 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej GiM Chęciny na lata 2017-2022 – 
druk nr 2 

Przewodnicząca Rady poinformowała zebranych, iż przedmiotem analizy jest 
przekazany radnym projekt tej uchwały w brzmieniu określonym w Druku Nr 2                       
z autopoprawkami Burmistrza GiM wynikającymi z wprowadzonych zmian w uchwale 
budżetowej. Potwierdzając brak zgłoszeń do dyskusji w tym temacie Przewodnicząca Rady 
zarządziła przeprowadzenie głosowania jawnego w wyniku, którego analizowany projekt 
uchwały został przyjęty większością głosów (spośród 15 radnych uczestniczących            
w obradach i głosowaniu, „za” przyjęciem głosowało 13 radnych, głosów przeciwnych nie 
było, a 2 radnych – Pan Tomasz Dulny i Pan Kamil Prędota „wstrzymali się od głosu”). 
Uchwała ta oznaczona Nr 253/XL/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
c/ wprowadzenia zmian do Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2017 
zatwierdzonego uchwałą Nr 237/XXXVIII/16 Rady Miejskiej w Chęcinach z dnia 20 
grudnia 2016r. – druk nr 3 

              Przewodnicząca Rady, wskazując na brak zgłoszeń do dyskusji w tym temacie, 
poinformowała, że projekt w/w uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie 
Komisje Rady, a następnie zarządziła przeprowadzenie głosowania jawnego w wyniku, 
którego analizowany projekt uchwały został przyjęty większością głosów (spośród 15 
radnych uczestniczących w posiedzeniu i w głosowaniu „za” przyjęciem projektu głosowało 



14 radnych, głosów przeciwnych nie było, a 1 radny wstrzymał się od głosu – P. Kamil 
Prędota). Uchwała ta oznaczona Nr 254/XL/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
d/ projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe - druk nr 4 
 Przewodnicząca Rady, informując, iż przedmiotowy projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie Komisje Rady, zaprosiła zebranych do podjęcia 
dyskusji w tej sprawie : 
            Zabierając w tym temacie głos radni Pan Rafał Gajos, Pan Tomasz Żelichowski 
oraz Pan Waldemar Jach wskazując wiele przykładów świadczących o istniejących 
brakach w prawidłowym przygotowaniu wprowadzanej odgórnie z wielkim pośpiechem 
bardzo poważnej reformy w oświacie, podkreślali potrzebę zmian ewolucyjnych, ale nie 
rewolucyjnych w oświacie. W ocenie radnych brak zabezpieczonej odpowiedniej bazy 
sportowej i konieczność doposażenia poszczególnych placówek w pomoce naukowe, bez 
zapewnienia gminom środków finansowych sprawia, że po raz kolejny wrzuca się na barki 
samorządów gminnych znaczące obciążenia. W ocenie radnych wiele uwag pozostawia 
również opublikowana dopiero w ostatnich dniach podstawa programowa do 
poszczególnych przedmiotów. 
             Zdecydowanie odmienne stanowisko prezentował natomiast radny Pan Tomasz 
Dulny. W Jego ocenie wystąpienia kolegów radnych wskazują na czysto polityczne 
podejście do wprowadzanej i popieranej przez większość środowisk nauczycielskich reformy 
oświaty. Przytaczając przykłady negatywnych zdarzeń, jakie miały miejsce                            
w dotychczasowych strukturach placówek oświatowych, radny Pan Tomasz Dulny 
podkreślił swoje pełne poparcie dla wprowadzanej przez Rząd PiS-u reformy oświatowej. 
            Włączając swój głos do prowadzonej dyskusji, radny powiatu Kieleckiego Pan 
Kazimierz Bielecki zaapelował o zakończenie debaty nieprzynoszącej w efekcie nic, co 
miałoby wpływ na wdrażaną reformę, podkreślając przy tym, iż Rząd PiS-u zdobywając 
poparcie zdecydowanej większości społeczeństwa wdraża reformę oświatową zgodnie ze 
swoimi deklaracjami. 
              Pełna treść prowadzonej dyskusji zawiera nagranie na płycie CD stanowiące 
załącznik do niniejszego protokołu. 
             Przewodnicząca obrad uznając, iż prowadzona dyskusja odbiega od istoty treści 
zawartej w analizowanym projekcie uchwały, uznała dyskusję za zakończoną, a następnie 
zarządziła przeprowadzenie głosowania jawnego, w wyniku którego projekt uchwały w 
brzmieniu zawartym w  druk nr 4 został przyjęty większością głosów (spośród 15 radnych 
uczestniczących w posiedzeniu i w głosowaniu „za” przyjęciem projektu głosowało 11 
radnych, głosów przeciwnych nie było, a 4 radnych wstrzymało się od głosu – radny Idziak 
Jarosław, radny Tomasz Żelichowski, radny Rafał Gajos i radny Jach Waldemar). Uchwała 
ta oznaczona Nr 255/XL/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
e/ wprowadzenia zmian w Statucie Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – 

druk nr 5 
Przewodnicząca Rady, wskazując na brak zgłoszeń do dyskusji w tym temacie, 

poinformowała, że projekt w/w uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie 
Komisje Rady, a następnie zarządziła przeprowadzenie głosowania jawnego w wyniku, 
którego analizowany projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona 
Nr 256/XL/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
f/ szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze               

i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich 
pobierania – druk nr 6 

Przewodnicząca Rady, wskazując na brak zgłoszeń do dyskusji w tym temacie, 
poinformowała, że projekt w/w uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie 
Komisje Rady, a następnie zarządziła przeprowadzenie głosowania jawnego w wyniku, 
którego analizowany projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona 
Nr 257/XL/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
f/ wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości– druk nr 7 



 Przewodnicząca Rady, wskazując na brak zgłoszeń do dyskusji w tym temacie, 
poinformowała, że projekt w/w uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie 
Komisje Rady, a następnie zarządziła przeprowadzenie głosowania jawnego w wyniku, 
którego analizowany projekt uchwały został przyjęty większością głosów (spośród 15 
radnych uczestniczących w posiedzeniu i w głosowaniu „za” przyjęciem projektu głosowało 
13 radnych, głosów przeciwnych nie było, a 2 radny wstrzymało się od głosu – P. Jerzy 
Kubecki i Pan Tomasz Dulny). Uchwała ta oznaczona Nr 258/XL/17 stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
g/ wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – druk nr 8 
 Przewodnicząca Rady, wskazując na brak zgłoszeń do dyskusji w tym temacie, 
poinformowała, że projekt w/w uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie 
Komisje Rady, a następnie zarządziła przeprowadzenie głosowania jawnego w wyniku, 
którego analizowany projekt uchwały został przyjęty większością głosów (spośród 15 
radnych uczestniczących w posiedzeniu i w głosowaniu „za” przyjęciem projektu głosowało 
14 radnych, głosów przeciwnych nie było, a 1 radny wstrzymał się od głosu – P. Tomasz 
Dulny). Uchwała ta oznaczona Nr 259/XL/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
  
h/ zmiany uchwały 328/XLII/13 Rady Miejskiej w Chęcinach z dnia 20 lutego 2013r.        

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków korzystania        
z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 
Chęciny – druk nr 9 

 Przewodnicząca Rady, wskazując na brak zgłoszeń do dyskusji w tym temacie, 
poinformowała, że projekt w/w uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie 
Komisje Rady, a następnie zarządziła przeprowadzenie głosowania jawnego w wyniku, 
którego analizowany projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona 
Nr 260/XL/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
ad. 5  

 Wznawiając obrady po upływie 10-minutowej przerwy, Przewodnicząca Rady 
zaprosiła zebranych do zgłaszania wniosków i zapytań.  
W tym temacie głos zabrali: (pełne treści wystąpień zawiera nagranie na płycie CD 
stanowiące załącznik do niniejszego protokołu) 
Pan Marian Woś – sołtys msc. Lipowica  – zgłosił następujące sprawy: 
- prośba o pomoc gminy w zakresie rozwiązania problemu z kursowaniem busów w soboty      

i niedziele, 
- zapytał, czy będą w roku bieżącym kontynuowane prace związane z budową chodnika w 

msc. Lipowica, 
- wnioskował w sprawie konieczności ostatecznego załatwienia sprawy odpływu przy posesji 

Pana Oziminy 
Pan Łukasz Gruszczyński – sołtys msc. Mosty – wnioskował w imieniu mieszkańców 
sołectwa o rozważenie możliwości zamontowania progów zwalniających na nowo 
wyremontowanej drodze powiatowej w msc. Mosty  
 Pani Danuta Pniewska – Przewodnicząca Zarządu Osiedla Czerwona Góra  - dziękując 
w imieniu  mieszkańców Dyrektorowi Zakładu Gospodarki Komunalnej za wymianę drzwi 
wejściowych, wnioskowała ponadto w sprawie konieczności wycięcia rosnących w pobliżu 
bloku nr 8 topoli, 
Radny Waldemar Jach – podkreślając dobrą współpracę z dyrektorem Zakładu Gospodarki 

Komunalnej, zwrócił uwagę na konieczność poprawy organizacji pracy w zakresie 

prawidłowego utrzymania w okresie zimowym dróg gminnych, by nie dochodziło do sytuacji, 

gdzie na drogę w kierunku szkoły w ogóle nie wjeżdża piaskarka, bądź też droga w kier. 

Wygwizdowa jest odśnieżana tylko na pewnym odcinku. Radny Jach wnioskował ponadto   

w sprawie odpowiedniego zabezpieczenia budynku komunalnego w Łukowej.  

Radny Tomasz Żelichowski – kierując pod adresem dyrektora Zakładu Gospodarki 

Komunalnej podziękowania za szybką i skuteczną reakcję na zgłaszane potrzeby, 

wnioskował ponadto w sprawie konieczności wycięcia krzaków wzdłuż drogi na końcu msc. 

Przymiarki. Kontynuując swoją wypowiedź radny Żelichowski zwracając się do radnego 

powiatu Kieleckiego Pana Kazimierza Bieleckiego, zapytał czy będą w roku bieżącym 



kontynuowane prace związane z budową dalszego odcinka chodnika przy drodze 

powiatowej w Lipowicy. 

Radna Danuta Mochocka – wnioskowała w sprawie: 

- konieczności wykupu części gruntów z prze 

,03202z1naczeniem na wytyczeniem drogi dojazdowej do pól dla mieszkańców msc. Skiby i 

Gościniec 

- rozważenia możliwości zakupu przez Zakład Gospodarki Komunalnej „małej odśnieżarki”, 

która mogłaby być wykorzystywana do odśnieżania chodników 

Pani Antonina Piłat -sołtys msc. Łukowa – przytaczając kilka przykładów świadczących      

o trudnościach, z jakimi borykają się mieszkańcy posesji zlokalizowanych przy drodze 

Łukowa – Wojkowiec, wnioskowała w sprawie pilnej potrzeby poprawy nawierzchni tej drogi. 

Droga ta w okresie zimowym praktycznie nie jest odśnieżana, a jej stan w okresie zimowym 

czy większych opadów powoduje, że staje się nieprzejezdna. 

 

ad.6 

        Udzielając odpowiedzi na zgłoszone wnioski i zapytania,  Burmistrz Gminy                    
i Miasta Pan Robert Jaworski,  w sposób szczegółowy odniósł się do każdego z wniosków, 
udzielając jednocześnie szczegółowych wyjaśnień wszystkim zainteresowanym.  
         Wypowiedź Burmistrza poprzedziło wystąpienie radnego powiatu kieleckiego Pana 
Kazimierza Bieleckiego, który odnosząc się do zgłoszonych wniosków i zapytań dot. zadań 
należących do Starostwa Powiatowego, wyjaśnił, iż w przyjętym przez Radę Powiatu przy 
sprzeciwie radnych Klubu PiS budżecie na 2017 rok nie są uwzględnione do realizacji 
zadania związane z kontynuacją budowy chodników w msc. Lipowica oraz w msc. Łukowa. 
Niemniej jednak otrzymałem ustną informację od Starostów, że w przypadku zapewnienia 
współfinansowania tych zadań przez naszą Gminę i podpisania stosownego porozumienia 
istnieje możliwość wprowadzenia zmian w budżecie Starostwa i realizacji tych zadań. 
Kontynuując swoją wypowiedź Pan Kazimierz Bielecki zadeklarował zainteresowanie się 
również sprawą wniosku o zamontowanie progów zwalniających na drodze powiatowej         
w msc. Mosty, podkreślając przy tym, iż na takich kategoriach dróg takie rozwiązania są 
raczej niestosowane. 
 (pełna treść wypowiedzi Burmistrza i radnego powiatu kieleckiego Pana Kazimierza 
Bieleckiego odnosząca się do zgłoszonych wniosków i zapytań zawarta jest na płycie CD 
stanowiącej załącznik do niniejszego protokołu). 
 
ad. 7  

Przewodnicząca Rady potwierdzając wyczerpanie założonego porządku obrad, 
podziękowała wszystkim zebranym za udział w posiedzeniu i formalnie zamknęła 
posiedzenie.  

 
    Protokołowała:                                                                   Przewodnicząca obrad: 
 
   Teodozja Nowak                                   Danuta Mochocka  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


